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Kiest dan heden - Jozua 24:15 
 
Tekst: Jozua 24:15  
Schriftlezing: Jozua 24:1-6 en 14-18 Rom 9:14-18 Luc 18:37-40 
 
Liturgie bij de dienst 
Voor de dienst: Psalm 81: 16,17,18  12,13,14 
Ps 101:1,2 
Gez 70: 1,3 
Ps. 105:3 
Ps. 105:22,24 
Ps. 97: 6.7 
Gez. 72: 3,5 
GV Ps. 105: 1-6 
 
Kiest dan heden wie gij dienen zult. 
Wie moeten kiezen? Het volk van God! 
Jozua die het volk in Kanäan heeft gebracht roept dat volk samen te Sichem voor 
een bewuste vernieuwing van het Verbond met de Heere. 
Daar is het Jozua om te doen, als hij vermoedelijk vrij kort na de vorige 
volksvergadering te Silo, ze weer bijeenroept. Thans te Sichem. Sichem had 
historische betekenis als "heilige plaats" van de aartsvaders. Hier had Abraham kort 
na zijn vestiging in het heilige land de Heere ontmoet en Hem een altaar gebouwd. 
Hier had Jacob de afgoden begraven, die hij bij zijn huisgenoten gevonden had 
onder de Terebint. In ons tekst hoofdstuk is ook sprake in vers 26 van een Terebint, 
waaronder Jozua een gedenksteen oprichtte na de Verbondsvernieuwing. Dat zal 
wel niet dezelfde boom geweest zijn maar de herinnering aan hun verleden maakte 
deze plaats aantrekkelijker voor hen. Sichem een historische plaats geheiligd door 
de openbaring Gods aan de ene zijde, en door toewijding aan de Heere in 
altaarbouw en breken met de afgoderij aan de andere kant. Hier wil Jozua het volk 
trouw doen zweren aan de Heere. Hier met dat volk de Heere aanroepen in gebed. 
Het is een bijzondere openbaring van de Heere die Jozua hier als profeet Gods aan 
het volk bekend maakt. De Heere is de God van Israel om de band des Verbonds, 
waarmede Hij zich genadig aan Zijn volk verbonden heeft en waardoor Hij ook 
temeer recht heeft op het vertrouwen en de liefde van dit volk. Hoe de Heere die 
band des verbonds zelfs in Zijn genade gelegd heeft, blijkt al uit het begin van Israels 
historie zoals God die hier door Jozua laat beschrijven: Het begin vaan het volk gaat 
terug op Abraham, z'n grote voorvader. 
Deze Abraham leefde eerst aan de overzijde van de rivier de Eufraat, in Ur en later in 
Haran als zoon van Terach. Was dat Semitisch geslacht daar trouw aan de God van 
Sem? Neen het hield er afgoden op na en diende die. Abraham zou in het 
heidendom zijn ondergegaan als de Heere niet in Zijn verkiezende liefde hem had 
geroepen, uitgeleid uit, en losgemaakt van z'n heidense omgeving en Zijn Verbond 
met hem had opgericht. Zo kwam alles hier van de Heere. Zelfs het feit dat Abraham 
een talrijke nakomelingschap kreeg, was Gods gave. Hij maakte het onvruchtbare 
echtpaar Abraham en Sara, vruchtbaar door Zijn wondermacht. Izak was het kind 
van het wonder. Dan Izaks zonen Jacob en Ezau. Ezau kreeg alleen natuurlijke 
zegeningen omdat hij de eigenlijke schat des Verbonds verachtte. Maar met Jacob 
hield de Heere een bijzondere weg omdat God Zijn verbond met hem, Jacob wilde 
voortzetten. Daartoe leidde Hij Jacob en zijn geslacht eerst in een weg van 
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beproeving. Ze moesten door de nood gedreven naar Egypte gaan. Daar in Egypte 
maakte Hij het volk groot, hoewel zij er zwaar werden verdrukt. 
Trouw aan Zijn Verbond heeft de Heere Zijn volk uit Egypte verlost. Hij was het die 
toen de nood op het hoogst was Mozes en Aäron gaf aan het volk, en door hun hand 
de Egyptenaren sloeg met de 10 plagen, wat allemaal wonderen waren. Hij alleen 
was het die het volk Israel uit dit oord van schande en vernedering uitleidde bij de 
doortocht door de Schelfzee. Hij baande op wonderbare wijze door de wateren een 
veilige weg voor Zijn volk en doodde door diezelfde wateren heel de vijandige 
legermacht, die hen achtervolgde. Toen leidde de Heere hen door de woestijn naar 
het beloofde land. Het volk werd aangevallen door Schon en Og, koningen der 
Amorieten. Maar de Heere redde Israel in die nood en gaf aan Zijn volk de 
overwinning; het mocht vijandelijk gebied, het Over Jordaansche in bezit nemen. Niet 
anders verging het Moab, met koning Balak aan hun hoofd, die Gods volk door de 
mond van Bileam wilde laten vloeken. Maar de Heere gedacht aan Zijn Verbond dat 
van genade en zegen sprak. Hij liet Bileam tegen wil en dank, het volk zegenen, in 
plaats van vloeken. Zo bleek Gods wondere trouw. 
Ook na de overtocht over de Jordaan is Israel door de Heere wonderlijk geholpen en 
gezegend. Eerst gaf Hij het vijandige Jericho in handen van Zijn volk en daarna al de 
heidense volkstammen die Kanäan bevochten. 
Israel weet wel dat in heel de strijd die gevoerd heeft tot de overwinning, dit nooit aan 
hen zelf te danken was, aan hun boog en zwaard. Het was omdat de Heere voor Zijn 
volk streed. Hij stuurde horzelen of hoornaars, een soort wespen op de vijanden af. 
Misschien hebben wij dit figuurlijk te verstaan, omdat we in geen enkele beschrijving 
van Israels krijgsverrichtingen iets lezen over een insectenplaag, waardoor de vijand 
op de vlucht gedreven werd. Het bedoeld ons dan alles maar te zeggen dat de Heere 
de vijanden sloeg met zulk een stemming van schrik en angst, dat zij op de vlucht 
sloegen, zoals een mens vlucht voor een wespenplaag. 
Inderdaad, de slotconclusie mag wel zijn dat het de Heere was, en de Heere alleen, 
die aan Zijn volk dit heerlijke en vruchtbare land gaf. Hij deed het, met steden, 
beplante velden en al, als een rijke vrucht hun in de schoot vallen. De trouw van de 
God des Verbonds roept om trouw in geloof en godsvrucht, bij het volk dat zo rijk 
door Hem gezegend is. Die trouw moet vooral uitkomen in het breken met de zonde, 
vooral met de zonde van afgoderij, die Jozua hier en daar nog bij het volk werkzaam 
ziet. Het is dezelfde zonde waarin het geslacht van Terach leefde, voor de Heere 
Abraham riep. Jozua bedoelt niet te zeggen dat het volk als geheel openlijk in 
afgoderij leeft. Het tegendeel is waar. Maar hij weet dat die zonde toch ook nog niet 
helemaal is uitgeroeid en dat bovendien de neiging ertoe nog leeft in veler hart. 
Daarom zal het voor heel Israel zaak zijn met de strijd tegen deze zonde bijzonder 
ernst te maken. Is het volk daartoe bereid? Jozua wil het graag uit Israels eigen 
mond horen. De Heere zelf, die hier bij monde van Jozua spreekt, wil het graatg uit 
Israels eigen mond horen. Hij vraagt op dit keerpunt in Israels geschiedenis dat het 
volk Hem zegt, eerlijk zegt, wat het begeert en van plan is te doen. 
De Heere dwingt wel aan bij Zijn volk, maar Hij dwingt het niet. Zijn dienst heeft 
alleen waarde in Zijn ogen, wanneer het een liefdedienst is. Is Israel daartoe bereid? 
Of wil het liever de afgoden dienen, hetzij die van de vaderen hetzij die van de 
Kanäanitische volken? Is ons geloof een moeilijke keuze? Kiest wie gij dienen wilt. 
Zelden begint het godsdienstig leven met een keuze. Godsdienst krijgt men veelal 
mee in het leven. Wij worden er ongemerkt in opgenomen en doen vanzelfsprekend 
mee in wat het milieu ons aanbiedt. Vanzelfsprekendheid valt vaak samen met 
gedachteloosheid, een andere mogelijkheid hebben we ons niet voorgesteld. Zo gaat 
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het met veel in ons leven, we aanvaarden de situatie van ons bestaan als gegeven. 
Maar dan komt de vraag naar voren, waarom is het zo? Kan het ook anders? Of wil 
ik dat de dingen blijven zoals ze zijn? Ook op godsdienstig gebied? Zo is het 
geweest bij het volk Israel. Uitgeleid uit Egypte, hebben ze zich in het beloofde land 
gevestigd. Jozua is te midden van hen oud geworden. Als de grote zwijger genoot hij 
een vanzelfsprekend gezag. Maar hij zag de werkelijkheid onder het oog. De tijd van 
zijn heengaan naderde. Hij kende de mensen te goed om te denken dat alles zo zou 
blijven voortgaan. 
Daarom riep hij het volk bijeen. Hij stelde hun het verleden voor. Ze waren al die tijd 
in de handen van de Heere geweest en hadden geleerd Hem te dienen. Maar nu 
moesten zij dat door hun keuze bevestigen. Wisten ze goed wat ze deden? Zagen zij 
het verschil tussen godsdienst en God dienen?  
Neen zeggen tegen de Heere betekende terugvallen, van Hem afgaan. 
Ja zeggen betekende breken met de zonden. 
Jozua en zijn huis wilden de Heere dienen dat moesten zij ook doen. Dat wilden zij. 
Ze deden hun keuze! 
Kan het geloof een keuze zijn? Jozua zegt eigenlijk: Neen gij zult niet in staat zijn de 
Heere te dienen want Hij is een heilig God. 
Kiezen is menselijk doen. Daartoe is een mens niet in staat als het om God gaat. In 
de verhouding tot God is er maar één denkbaar die handelt, kiest en beslist, dat is 
God. Niet Abraham ging uit Ur, maar de Heere leidde hem. De Heere veroverde 
Kanäan, het hangt niet af van iemands wil, dan wel of iemand loopt, maar alleen van 
God die Zich ontfermt. 
Je zou Jozua's woord zo kunnen lezen: Ik en mijn huis, wij hebben ons laten kiezen, 
wij hebben ons aan de ontfermende God overgegeven, wij kunnen niet anders meer. 
Zijn keuze heeft ons leven omvat. Als ik zeg: geloof toch, dan wil ik eigenlijk zeggen: 
Laat je toch door God grijpen. Aanvaard het toch dat Hij de enige macht is die je 
redden wil. 
Als u zegt: Ik geloof dan wil dat niet zeggen: hoor eens hoe gelovig ik ben maar hoor 
hoe geloofwaardig de ware God is. 
Gemeente wat Jozua aan de orde stelde is nog steeds aan de orde, vandaag! Ook in 
uw midden. Het doen van de keus: Het Evangelie dwingt tot een zich rekenschap 
geven omtrent de vraag: Waar bevind ik mij? Bevind u zich daar waar men nog 
kiezen kan, of daar waar alleen sprake is van gelovig zich overgeven aan de Ene, de 
Heiland, die u in Zijn ontferming gekozen heeft? 
Willen wij de touwtjes van ons leven zelf in handen houden, of ons overgeven aan de 
God der barmhartige liefde? 
Willen wij onttroond worden? 
Zijn heil gaat vooraf aan ons geloof. Zijn keus is het uitgangspunt van ons geloof. 
Kiest dan heden, wie gij dienen zult.  
God ik dank U, dat Gij voor mij gekozen hebt. 
Versta uw leven, uw geschiedenis en zie hier uw God. 
Amen 
 
 


